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Punkt 134: Anden behandling af budget 2023-2026 (ØKEB - BY)

00.30.00-S55-1-22

Resume

Byrådet første behandlede den 20. september 2022 forslag til budget 2023-2026. Byrådet besluttede at sende forslaget til
2. behandling den 11. oktober 2022 i byrådet. Eventuelle ændringsforslag til budget 2023-2026 skulle være
administrationen i hænde senest den 28. september 2022 kl. 10.00. Sideløbende sendte økonomi-, erhvervs- og
bosætningsudvalget den 14. september 2022 budgetforslag for 2023-2026 i høring i perioden fra den 15.09.2022 til den
26.09.2022.

Sagsfremstilling

Forslaget til byrådets anden behandling af budget for 2023 og budgetoverslag for 2024, 2025 og 2026 - herunder
fastsættelse af udskrivningsprocent, grundskyldspromille, dækningsafgiftspromiller, kirkeskatteprocent samt valg af
selvbudgetteret eller statsgaranteret udskrivningsgrundlag - indeholder følgende forudsætninger:

Beskrivelse Budget 2023

Udskrivningsprocent (25,3) 25,3

Udskrivningsgrundlag (statsgaranti) Statsgaranti

Grundskyldspromille (22,900) 22,900

Dækningsafgifts vedr. andre offentlige ejendomme (8,750/11,450) 8,750/11,450

Kirkeskatteprocent (1,20) 1,20

De i parentes nævnte oplysninger er de satser, der er gældende i 2022.

Budgetforslag 2023-2026, samlet hæfte, kan ses i bilag 1.

Høring af budget 2023-2026

Budgetforslaget har i perioden 15.-26. september 2022 været i høring hos bestyrelser i skoler og dagtilbud, handicap- og
ældreråd, Hoved-MED og Center-MED og faglige organisationer mv. Indkomne høringsvar er vedlagt som bilag 6.
Høringssvarene er udsendt pr. mail til hele byrådet den 26. september 2022.

Ændringsforslag

Byrådet Økonomi-, erhvervs- og bosætningsudvalget besluttede 14. september 2022 at ændringsforslag til budget 2023-
2025 skulle være administrationen i hænde senest den 28. september 2022.

Administrationen har modtaget ændringsforslag fra den konservative byrådsgruppe bestående af følgende tre elementer:

1. Anlæg og Lån: Anlægsprojektet og tilhørende lånoptagelse "2.33 Venø Færgefart - grøn omstilling" flyttes til
perspektivåret 2027.



2. Forligsaftalens side 5, afsnit 3 omskrives til følgende ordlyd: Byrådet vil sikre de bløde trafikanter ved at prioritere
cykelstier via de afsatte puljer til cykelstier, lige som der søges ekstern finansiering. Cykelstier ved Jegbjergvej og
Lindevej gennemføres først, herefter vil Jegindøvej (Andel af National cykelrute 100) blive prioriteret.
Markholmvej samt forbedringer for cykelstier i Smedegade prioriteres til udførelse hurtigst muligt herefter. Der
søges statslig medfinansiering på alle 3 projekter. Såfremt et af projekterne kan opnå statslig eller anden ekstern
medfinansiering, af passende volumen, gennemføres de. Der afsættes anlægsrammer på 1 mio. kr. 2023 og
henholdsvis 5,4 og 5,3 mio. kr. i årene 2024 til 2026. Desuden afsættes 5,4 mio. kr. i perspektivåret. Fra byrådets
side peges der samtidigt på ønsket om – evt. sammen med Thisted Kommune – at staten etablerer cykelsti over
Draget samt ønsket om en tunnel under hovedvejen ved Resen.

3. Anlæg: Under teknik-, miljø- og klimaudvalgets anlægspulje til veje, reguleringer mv. prioriteres det højt indenfor
en budgetramme beløb på max 200.000 kr. at stien fra Solsortevej til Valmuevej forlænges ud til Flovlevvej. Hvis
det er muligt indenfor beløbet på 200.000 kr., kan stien evt. forlænges fra Ringvejen op mod Rolighedsvej.

Administrationen har modtaget ændringsforslag fra byrådsmedlem Henrik Thinggaard bestående af følgende tre
elementer:

4. Anlæg og Lån: Anlægsprojektet og tilhørende lånoptagelse "2.33 Venø Færgefart - grøn omstilling" flyttes til
perspektivåret 2027.

5. Drift: Der afsættes 1 mio. ekstra til psykiatrien i 2023 og fremad til opnormering.

6. Drift: Der reduceres en administrativ medarbejder i under området vedr. turisme og events (Adm. bemærkning:
600.000 kr. årligt fra 2023).

Tekniske ændringer

Administrationen mangler at færdiggøre de afsluttende takstfastsættelser på kommunens takstfinansierede institutioner,
samt huslejebudgetter på kommunale almene ældreboliger, hvilket medfører mindre tekniske korrektioner i budgetterne.
Det foreslås at administrationen bemyndiges til at indarbejde disse ændringer inden teknisk vedtagelse.

Budgetmateriale

Der er vedhæftet følgende bilag til sagen:

Bilag 1: Budgetforslag 2023-2026, samlet hæfte
Bilag 2: Resultatopgørelse 2023-2026.
Bilag 3: Kirkeskat 2023
Bilag 4: Bevillingsregler 2023 (Ingen ændringer i forhold til 2022).
Bilag 5: Høringssvar til budget 2023
Bilag 6: Underskrevet budgetaftale 2023

Administrationen indstiller,

at budget 2023-2026 godkendes (bilag 1), herunder

at udskrivningsprocent fastsættes til 25,3



at grundskyldspromillen fastsættes til 22,9

at dækningsafgift på andre offentlige ejendomme fortsætter uændret

at kirkeskatteprocenten fastsættes til 1,2

at der vælges statsgaranteret udskrivningsgrundlag

at bevillingsreglerne til budget 2023 godkendes

at administrationen bemyndiges til at indarbejde de sidste tekniske ændringer inden teknisk vedtagelse af budget 2023-
2026

at ændringsforslag til budget 2023-2026 fremsendes til byrådets anden behandling.

Beslutning fra Økonomi-, erhvervs- og bosætningsudvalget, 5. oktober 2022, pkt. 173:

Fremsendes til Byrådets 2. behandling.

Henrik Thinggaard deltog ikke i behandling af punktet.

Lovgrundlag

Styrelsesloven for kommuner.

Beslutning

Som supplant for Flemming T. Sørensen deltog Dorte Vilsgaard i sagens behandling.

For ændringsforslag 1 stemte:

for 3 (C, Henrik Thinggaard)

imod 18 (V, A, B, F)

For ændringsforslag 2 stemte:

for 2 (C)

imod 18 (V, A, B, F)

Hverken for eller imod 1 (Henrik Thinggaard)

For ændringsforslag 3 stemte:

for 3 (C, Henrik Thinggaard)

imod 18 (V, A, B, F)

For ændringsforslag 4 stemte:

for 3 (C, Henrik Thinggaard)

imod 18 (V, A, B, F)



For ændringsforslag 5 stemte:

for 1 (Henrik Thinggaard)

imod 20 (V, A, C, B, F)

For ændringsforslag 6 stemte:

for 1 (Henrik Thinggaard)

imod 20 (V, A, C, B, F)

For budget 2023-2026 stemte:

for 18 (V, A, B, F)

imod 0

hverken for eller imod 3 (C, Henrik Thinggaard)

Bilag

Bilag 1: Budgetforslag 2023-2026, samlet hæfte

Bilag 2: Resultatopgørelse 2023-2026.

Bilag 3: Kirkeskat 2023

Bilag 4: Bevillingsregler 2023

Bilag 5: Høringssvar til budget 2023

Bilag 6: Underskrevet budgetaftale 2023

Notat vedr. skatter og tilskud mv i budget 2023-2026



Punkt 135: Godkendelse af beredskab og handleplan vedrørende vold og
overgreb mod børn og unge (BU - BY)

27.12.04-A50-1-13

Resume

Struer Kommune er forpligtet til at have et tydeligt beredskab til forebyggelse, tidlig opsporing og behandling af sager om
overgreb mod børn og unge. Beredskabsplanen om overgreb mod børn og unge blev godkendt første gang 2014 og igen i
2018. Beredskabsplanen skal, jf. lovgivningen, revideres løbende samt godkendes af Byrådet med maksimalt fire års
interval og skal således godkendes i år 2022.

Sagsfremstilling

Beredskabsplanen indeholder definitioner på overgreb og beskrivelse af, hvilke tegn medarbejderne skal være
opmærksomme på i forhold til bekymring, mistanke eller viden om overgreb mod børn og unge (bilag 1). Den angiver
hvilke redskaber og handlemuligheder, medarbejderne har i forhold til deres eventuelle bekymring, mistanke eller viden,
og den oplyser medarbejderne om deres skærpede underretningspligt.

Med udgangspunkt i beredskabsplanen er der udformet en pixi-udgave (bilag 2), der kort opsummerer de vigtigste
elementer i beredskabsplanen, herunder en guide til, hvordan man forholder sig til sin eventuelle bekymring, mistanke
eller viden om overgreb. Denne pjece er en hurtig adgang til vigtige telefonnumre, og kan anvendes af medarbejdere i det
daglige arbejde. Beredskabsplanen og pixi-udgaven er begge opdateret med aktuelle ændringer, herunder praktiske
oplysninger.

Den vedhæftede beredskabsplan har været igennem en større revidering, da den tidligere version var informationstung og
knap så klar i sit udtryk. Fokus i den nuværende revidering af beredskabsplanen har været at give dokumentet karakter af,
at være et opslagsværk, hvor man som medarbejdere nemmere kan etablere overblik over de oplysninger og
handlemuligheder, de har brug for.

Når beredskabsplanen er godkendt, vil den sammen med pixi-udgaven blive formidlet ud til alle relevante arbejdspladser
og offentliggjort på Struer Kommunes hjemmeside. Ledelsen i de enkelte skoler, dagtilbud, institutioner og afdelinger har
ansvaret for, at beredskabsplanen til enhver tid er kendt for personalet samt for udarbejdelse og tilpasning af den lokale
forebyggelsespolitik. Det er ligeledes den enkelte arbejdsplads, der skal sørge for egen tjekliste for, hvem der gør hvad
ved bekymring, mistanke eller viden om overgreb samt, hvordan der kommunikeres udad til. I forbindelse med
formidlingen af den godkendte beredskabsplan vil Børn og Familie opfordre til, at alle institutioner, skoler og dagtilbud
reviderer egne lokale handleplaner.

Administrationen indstiller,

at beredskabsplanen om overgreb mod børn og unge godkendes

Beslutning fra Børne- og uddannelsesudvalget, 27. september 2022, pkt. 78:

Indstilling tiltrådt med de anførte bemærkninger.

Lovgrundlag

Servicelovens §19, stk. 5

Beslutning



Godkendt.

Flemming T. Sørensen deltog ikke i behandling af punktet.

Bilag

Kommunalt beredskab PIXI - september 2022

Beredskabsplan - administrativt godkendt 2022



Punkt 136: Ny Sammenhængende Børne- og Ungepolitik (BU - ØKEB - BY)

00.00.00-G00-2-21

Resume

Børne- og uddannelsesudvalget besluttede (1. februar 2020, pkt. 10) at der skulle udarbejdes en ny Sammenhængende
Børne- og Ungepolitik.

På baggrund af en inddragende proces i foråret 2022 med inddragelse af flere aktører på børne- og ungeområdet blev der
udarbejdet et udkast til en ny politik, som udvalget sendte i høring i perioden 18. august til 9. september 2022. På
baggrund af høringsprocessen er der foretaget redaktionelle ændringer i politikken, der indstilles til endelig godkendelse.

Sagsfremstilling

Struer Kommunes nuværende børne- og ungepolitik blev godkendt den 25. november 2014.

På udvalgsmøde den 1. februar 2022 besluttede børne- og uddannelsesudvalget at igangsætte en proces til udarbejdelse af
en ny sammenhængende børne- og ungepolitik. Processen blev indledt med, at børne- og uddannelsesudvalget deltog i et
fokusgruppeinterview, der blev rettesnoren for de temaer, som udkastet til den nye Sammenhængende Børne- og
Ungepolitikken består af.

Det var vigtigt for udvalget, at politikken blev udarbejdet i en samskabende proces og på den baggrund, har der været
flere inddragende aktiviteter hen over foråret 2022. Repræsentanter af børn, unge, fagpersoner og forældre er således
blevet interviewet eller har på anden vis været med til at forme og prioritere indholdet i politikken.

På udvalgsmøde den 16. august 2022 sendte udvalget udkastet til den nye Sammenhængende Børne- og Ungepolitik i
høring - i perioden fra den 18. august til 9. september 2022. På baggrund af høringsprocessen er der foretaget
redaktionelle ændringer i politikken. Forslagene til ændringerne fremgår af bilaget.

Elevråd, skole- og forældrebestyrelser og MED-organisationerne har haft høringsmulighed og et koncentrat af
høringssvarene viser følgende:

Gennemgående positive tilbagemeldinger i forhold til tematikkerne i politikken
Gennemgående positive tilbagemeldinger i forhold til den inddragende proces - her kvitteres der i særlig grad for
involveringen af børn i processen
Gennemgående efterspørgsel på, hvordan politikken konkretiseres/implementeres i praksis

På baggrund af høringssvarene er der foretaget rettelser i dokumentet. Ændringerne i politikken drejer sig primært om at
skærpe sammenhæng samt fjerne meningsforstyrrelse eksempelvis ved at reducere "kommunale" ord.

Som nævnt i ovenstående er der generelt og gennemgående stor efterspørgsel på, hvordan politikken implementeres i
praksis. Administrationen har derfor en særlig opmærksomhed på, at vi kommer fra det politiske niveau til det mere
strategiske og faglige ledelsesniveau.



Den nye Sammenhængende Børne- og Ungepolitik samt høringssvarene er vedhæftet dagsordenspunktet. Høringssvarene
er samlet i to dokumenter, hvor det ene er det samlede høringssvar fra elevrådene og det andet er sammenskrevne
hovedpointer/høringssvar fra skole- og forældrebestyrelser samt MED-organisationerne.

Administrationen indstiller,

at Børne- og Uddannelsesudvalget godkender udkastet til den nye Sammenhængende Børne- og Ungepolitik med de
redaktionelle ændringer, der er foretaget på baggrund af høringsprocessen, og

at udkastet til den nye Sammenhængende Børne- og Ungepolitik sendes videre til endelig godkendelse i byrådet.

Beslutning fra børne- og uddannelsesudvalget, 27. september 2022, pkt. 77

Indstilling tiltrådt. Sagen sendes til økonomi-, erhvervs- og bosætningsudvalget inden behandling i byrådet.

Beslutning fra Økonomi-, erhvervs- og bosætningsudvalget, 5. oktober 2022, pkt. 179:

Indstilles godkendt.

Henrik Thinggaard deltog ikke i behandling af punktet.

Lovgrundlag

I Servicelovens § 19 stk. 2 fremgår det, at Kommunalbestyrelsen skal udarbejde en
sammenhængende børnepolitik, der har til formål at sikre sammenhængen mellem det
generelle og forebyggende arbejde og den målrettede indsats over for børn og unge med
behov for særlig støtte.

Beslutning

Godkendt.

Flemming T. Sørensen deltog ikke i behandling af punktet.

Bilag

Elevråd_samlede_høringssvar

Samlet oversigt høringssvar ny B&U politik

Udkast_Børneogungepolitik_2022_rettelser



Punkt 137: Ansøgning om velfærdsaftale på folkeskoleområdet (BU - BY)

17.00.00-A00-18-22

Resume

Regeringen og KL er blevet enige om at indgå et forpligtende samarbejde om at sætte en ny retning for udviklingen af den
offentlige sektor kendetegnet ved større faglig frihed, nærhed og god kvalitet for borgerne.
Som følge heraf er der åbnet op for, at alle landets 98 kommune kan søge om at indgå velfærdsaftale på enten dagtilbuds-,
folkeskole-, ældre eller arbejdsmarkedsområdet og dermed blive frisat for dele af lovgivningen.

Sagsfremstilling

Formålet med nærværende sagsfremstilling er, at byrådet ansøger om at indgå velfærdsaftale for folkeskoleområdet. Årsagen til at netop
folkeskoleområdet er udvalgt skyldes, at den centrale styring af skolerne kan spænde ben for den bedst mulige praksis for eleverne. En
frisættelse fra lovgivningen vil kunne give skolerne mulighed for at styre efter elevernes behov frem for at styre efter resultatmål og bruge
unødig tid på dokumentation.

Af økonomiaftalen (økonomiaftalen 2023) fremgår det, at den frigjorte tid til frisættelse skal bidrage til mere tid og
nærvær til borgerne samt imødekomme arbejdskraft og rekrutteringsudfordringer på velfærdsområderne.
Velfærdsaftalerne kan indgås på hhv. dagtilbuds-, folkeskole-, ældre eller arbejdsmarkedsområdet, der kan dog kun søges
om ét område pr. kommune. I Struer Kommune har administrationen peget på folkeskoleområdet, da det skønnes, at der
vil være størst gevinst på nuværende tidspunkt.

Ældreområdet ser for nuværende ikke behov for at indgå velfærdsaftale på området, da det er administrationens
vurdering, at den forventede nye Ældrelov ser ud til at tage fat på en stor del af de ændringer, som anses for nødvendige.

På beskæftigelsesområdet er der allerede udpeget 4 kommuner (Hillerød, Greve, Silkeborg og Aabenraa).
Administrationen foreslår, at strategiarbejdet, som er påbegyndt i Struer Kommune i 2020, fastholdes, idet der allerede ses
lovende resultater i forhold til at nå målsætninger om at reducere antallet af offentligt forsørgede i forhold til de
omkringliggende kommuner.

Af de nævnte områder er dagtilbudsområdet det, der er mindst begrænset af central regulering i praksis.
Dagtilbudsområdet ser derfor ikke behov for at indgå velfærdsaftale på området.

Ansøgningsfristen er den 30.9.22, hvor administrationen indstiller, at Struer Kommune frisættes på folkeskoleområdet under
forudsætning af byrådets godkendelse.

Administrationen indstiller,

at byrådet ansøger om at indgå velfærdsaftale på folkeskoleområdet.

Beslutning fra Børne- og uddannelsesudvalget, 27. september 2022, pkt. 79:

Indstilling tiltrådt.

Beslutning

Godkendt.

Flemming T. Sørensen deltog ikke i behandling af punktet.



Bilag

Bilag 1 - Velfærdsaftale ansøgningsskema



Punkt 138: Ændring af Handicaprådets vedtægter (SSA - BY)

27.69.48-G01-1-22

Sagsfremstilling

Handicaprådet har på møde d. 9. juni 2022, pkt. 26 besluttet at fremsende forslag til ændring af vedtægter.

Rådet vil gerne ændre følgende formulering:

§1, stk. 4: Handicaprådet skal samarbejde med Ældrerådet i sager, der har betydning for både ældre og handicappede.

til

"Handicaprådet kan samarbejde med andre råd og udvalg i sager, der har betydning for både ældre og handicappede".

Derudover skal de to administrative medarbejdere godkendes:

§2, stk. 1:

Handicaprådet skal bestå af 10 medlemmer og 10 personlige stedfortrædere, som deltager i Rådets møder ved det
ordinære medlems forfald. Af de 10 medlemmer udpeges de 5 efter indstilling af Byrådet heraf tre af dens medlemmer og
fem fra handicaporganisationerne i kommunen udpeget efter indstilling fra Danske Handicaporganisationer (DH).

Handicaprådet skal sammensættes således, at medlemmerne repræsenterer forskellige handicapgrupper og forskellige
sektorer i kommunen, herunder både voksne og børn med handicap.

Fra Byrådet udvælges tre politikere: En fra hvert af de stående udvalg, henholdsvis Børne- og Uddannelsesudvalget,
Social-, Sundheds- og Arbejdsmarkedsudvalget og Teknik-, Miljø- og Klimaudvalget.
Byrådet bemyndiger administrationen til at udpege to medarbejdere fra relevante fagområder.

Administrationen udpeger Centerchef Lene Hornstrup og Teamleder Anna-Marie K. D. Andersen fra Handicap, Social og
Psykiatri som faste medlemmer af Handicaprådet. Centerchef Tine Hammer er fast stedfortræder for Lene Hornstrup og
indbydes ad hoc på rådets møder.

Administrationen indstiller,

at formulering af §1, stk. 4 godkendes med ændret formulering

at de udpegede medarbejdere godkendes som medlemmer af Handicaprådet

Beslutning fra Social-, sundheds- og arbejdsmarkedsudvalg, 29. september 2022, pkt. 101:

Udvalget præciserede, at vedtægtsændringen formuleres som følger: "Handicaprådet kan samarbejde med andre råd og
udvalg. Sagen sendes til endelig godkendelse i byrådet.



Flemming T. Sørensen deltog ikke i behandling af punktet.

Beslutning

Godkendt.

Flemming T. Sørensen deltog ikke i behandling af punktet.

Bilag

Udkast til vedtægter Handicaprådet



Punkt 139: Energiforbrug kommunale ejendomme mv. (TMK - ØKEB -
BY)

82.09.00-P00-1-22

Resume

Der er generelt stærkt stigende priser på energi. Dette giver anledning til overvejelser om yderligere muligheder for
besparelser på energien. Dertil kommer forsyningsusikkerheden, som yderligere styrker behovet for, at der bruges mindre
energi for derigennem at sikre leverancerne. Administrationen fremlægger en række forslag til akutte sparemuligheder.

Staten har besluttet at skrue ned for varmen i statslige bygninger og slukke for unødvendig udendørs belysning. Samtidigt
er kommunerne blevet opfordret til at gøre det samme og i det hele taget at begrænse energiforbruget mest muligt, hvilket
bakkes op af KL.

Sagsfremstilling

Bygningsopvarmning, orientering:

Energipriserne er i denne tid kraftigt stigende, og det forstærker opmærksomheden på at reducere og spare, hvor det er
muligt. Der er stort fokus på energiforbruget i de kommunale bygninger, og denne indsats bliver for tiden intensiveret
også på områder, hvor det går ud over komfort og indeklima. Konkret bliver temperaturerne sænket til under det normale
på skoler, i administrationen, i kulturelle bygninger mfl.

Administrationen og servicelederne arbejder med, at den tid, hvor der er mekanisk ventilation i bygningerne, bliver
reduceret, så der ikke er ventilation i hele arbejdstiden. Temperaturen sænkes, men det er svært styrbart i de bygninger,
som har manuel styring med termostater på radiatorer. Brugerne kan regulere temperaturen op igen.

Der er CTS (Central Tilstandskontrol Styring) på 30-40 % af de kommunale bygninger, og i disse bygninger, kan
temperaturen styres centralt fra.

Energiforbruget i de kommunale bygninger er reduceret betydeligt i løbet af de seneste år, derfor er det sværere at spare
yderligere. Ved at sænke temperaturen til 19 grader vil der være en besparelse i den enkelte bygning på ca. 5 - 10 %, men
der vil være stor forskel fra bygning til bygning.

Gadebelysning:

Gadebelysningen får strøm fra Struer Forsyning, og der er ikke fastprisaftale med leveringen. Strøm til gadelys afregnes
til dagspriser time for time.

Prisudviklingen gør, at budgettet på 1,6 mio kr. ikke kan holdes.

Medio september 2022 er det administrationens vurdering, at samlet forbrug i 2022 vil være på 3,5 mio. kr. Budgettet er
på 1,6 mio. kr., hvilket betyder et merforbrug på 1,9 mio. kr. i 2022. Derfor foreslås det, at gadelyset slukkes i tidsrummet
kl. 1 til 5 hurtigst muligt.

Julebelysningen i Struer Kommune

Strømforbruget på julebelysningen af Rådhuset er koblet på gadelyset. Der er ikke særskilte målere på julebelysningen,
det er derfor ikke muligt at aflæse strømforbruget. Strømprisen er steget voldsomt siden sidste sæson, det må forventes, at



udgifterne bliver 3 – 4 gange det normale i denne sæson. Strømforsyningen tages fra gadelys, der er ikke fastprisaftaler på
strøm fra Struer Forsyning, som leverer strøm til gadelysene.

Julebelysningen på Rådhuset og juletræet på Rådhuspladsen opsættes af Teknisk Drift og Anlæg, energiforbruget
forventes i år at blive ca. 6.000 kr. når der igen slukkes midt i januar.

Al øvrig julebelysning er opsat og driftet af Handelsstandsforeningerne rundt om i kommunen.
Handelsstandsforeningerne i Struer by, i Bremdal og i Hvidbjerg får et kommunalt tilskud til opsætningen.
Handelsstandsforeningen i Struer by drøfter deres holdning til julebelysningen i gågaden på bestyrelsesmøde primo
oktober, men henleder allerede nu opmærksomheden på muligheden for at opsætte julepynt og begrænse eller evt. helt
undlade belysning. Belysningen er koblet på gadelyset, så det er Struer Kommune som betaler for strømforbruget.

Der er ikke en oversigt på hvilke pærer og hvor mange der bruges, så det er ikke muligt at give et bud på energiforbruget
og dermed den potentielle besparelse.

Skøjtebanen

Energiforbrug på Skøjtebanen:

Normalt bruger skøjtebanen strøm til indfrysning og til at holde banen nedfrosset i 3 mdr. Med sidste sæsons elpriser blev
der brugt strøm for ca. 100.000 kr. Strømforbruget er meget afhængig af vejret, det kan være så varmt i vejret, at det er
svært og ekstra dyrt at fryse banen ind.

Strømprisen er steget voldsomt siden sidste sæson, det må forventes, at udgifterne bliver 3 – 4 gange det normale i denne
sæson. Strømforsyningen tages fra gadelys, der er ikke fastprisaftaler på strøm fra Struer Forsyning, som leverer strøm til
gadelysene.

Det er administrationens anbefaling, at der ikke bruges energi på skøjtebanen.

Udlejning af skøjter i forbindelse med Skøjtebanen:

Det har vist sig at indtægter fra udlejning af skøjter ikke kan dække udgifterne, herunder aflønning af personale, som står
for udlejningen. Sidste sæson gav udlejningen et underskud på 270.000 kr. Et forslag til at undgå underskud på udlejning
af skøjter er, at der kun udlejes skøjter i 3 timer pr. dag i de 14 uger banen er åben. Det vil reducere lønudgifterne, men det
må også påregnes, at der vil være mindre udlejning. Vedhæftede notat beskriver denne mulighed.

Administrationen indstiller,

at gadelysene slukkes i tidsrummet fra kl. 1.00 til kl. 5.00.

at udvalget beslutter, hvad der skal ske med julebelysningen på Rådhuset i denne sæson:

1. Julebelysningen opsættes ikke i denne sæson
2. Kun juletræet opsættes
3. Julebelysningen inkl. juletræ opsættes og tændes som tidligere år.

at udvalget beslutter, hvad der skal ske med skøjtebanen i den kommende sæson:

1. Skøjtebanen opsættes ikke i denne sæson. Energibudgettet og sparede driftsudgifter indregnes som besparelser.



2. Skøjtebanen opsættes som normalt, men med reduceret udlejningsperiode af skøjter, og med forventet
budgetoverskridelse på energiforbruget på mellem 200.000 kr. - 300.000 kr.

3. Skøjtebanen opsættes som normalt med forventet merforbrug på udlejning af skøjter på 150.000 kr., og derudover
forventet budgetoverskridelse på energiforbruget på mellem 200.000 kr. - 300.000 kr. Samlet forventet merforbrug
på mellem 350.000 kr. - 450.000 kr.

Beslutning fra teknik-, miljø- og klimaudvalget (22. september 2022, pkt. 132)

Følgende blev indstillet besluttet:

Gadelysene slukkes i tidsrummet fra midnat til kl. 05.00 hurtigst muligt. Bymidterne i Struer og Hvidbjerg friholdes
fredag og lørdag.

Julebelysningen på Rådhuset sættes ikke op i år. Juletræet opsættes og tændes som normalt og slukkes 1. januar 2023.

Skøjtebanen opsættes ikke i år.

Beslutning fra Økonomi-, erhvervs- og bosætningsudvalg, 5. oktober 2022, pkt. 176:

Indstilles godkendt.

Henrik Thinggaard deltog ikke i behandling af punktet.

Økonomi

Økonomi kan oplyse, at hvis udvalget vælger at skøjtebanen ikke opsættes i sæson 2022/2023, vil det betyde en
besparelse på 370.000 kr. (budget hos Teknisk Drift og Anlæg). Besparelsen bør indgå i kommunens sparemål i budget
2023-2026.

Lydens By Værkstedet har ikke afsat budget til udlejning af skøjter, da der var en forventning om at lejeindtægter kunne
dække driftsudgifterne. Det har efterfølgende vist sig ikke at hænge sammen, og i sidste sæson havde Lydens By
Værkstedet et større underskud på udlejning af skøjter. Merudgiften skyldes bl.a. højt serviceniveau overfor brugerne af
skøjtebanen og skoler (skøjtebanen er anvendt til undervisning) samt mange åbningstimer for udlejning af skøjte.

Beslutning

Godkendt.

Flemming T. Sørensen deltog ikke i behandling af punktet.

Bilag

Notat omkring økonomien for Skøjtebanen



Punkt 140: Fremrykning af afsatte midler til renovering af Fabrik 1 til
Sound Hub (TMK - ØKEB - BY)

82.00.00-S55-3-20

Resume

Der er i Investeringsoversigten 2022 – 2025 afsat midler til renovering af Peter Bangs Vej 15, Fabrik 1 til Sound Hub.

Der er tidligere i forbindelse med renovering i bygningen, fremrykket 930.000 kr. fra 2023 til 2022 til forberedende
arbejder teknik-, miljø- og klimaudvalget (2. februar 2022, pkt. nr. 21).

Sagsfremstilling

B&O's gamle Fabrik 1 er den lave bygning på Peter Bangs Vej 15. Den er delvist udlejet til Sound Hub. I forbindelse med
lejeaftalen med Sound Hub var der forskellige renoveringer som skulle laves. Det er dette arbejde der er sat anlægsbudget
af til i 2023 og 2024.

I forbindelse med renovering af en del af bygningen til bl.a. IT-afdelingen, blev der fremrykket 930.000 kr. til
forberedende arbejder som var hensigtsmæssigt at udføre samtidig med renoveringen til IT-afdelingen.

I de ledige kælderlokaler under Sound Hub er det planen at placere serviceteamet. Ved at flytte serviceteamet ind i
kælderen åbner det mulighed for at sælge Fabriksvej 12, hvor serviceteamet har lager og værksted.

Nu er der en mulig køber til Fabriksvej 12, som gerne vil flytte ind så hurtigt som muligt, men det forudsætter, at
kælderen under Sound Hub kan ryddes for gamle installationer, som ikke længere er i brug. Det er bl.a. det gamle gasfyr
med tilbehør, og et stort ventilationsanlæg som ikke har været i brug i mange år, gamle varmerør, ventilationsrør,
elinstallationer ol. Derudover skal der laves lejlighedsskel mellem det udlejede til Sound Hub, og det som Struer
Kommune selv skal bruge.

Administrationen indstiller,

at det resterende anlægsbudget i 2023 på 1.211.000 kr. fremrykkes fra 2023 og til 2022

at der frigives 1.211.000 kr. i 2022

Beslutning fra teknik-, miljø- og klimaudvalget 22. september 2022, pkt. 133

Indstilles godkendt.

Beslutning fra Økonomi-, erhvervs- og bosætningsudvalg, 5. oktober 2022, pkt. 177:

Indstilles godkendt.

Henrik Thinggaard deltog ikke i behandling af punktet.

Økonomi

Økonomi kan oplyse, at der i anlægsbudgettet er afsat 1.211.000 kr. i 2023 og 2.685.000 kr. i 2024 til renovering af Peter
Bangs Vej 15, Fabrik 1, til Sound Hub.

Beslutning

Godkendt.



Flemming T. Sørensen deltog ikke i behandling af punktet.



Punkt 141: Frigivelse af midler til realisering af naturstrategi (TMK -
ØKEB - BY)

01.05.08-P22-1-19

Resume

Naturstrategien blev vedtaget i 2021 og efterfølgende er der afsat midler til realisering af projekter i strategiens
handlingskatalog. Midler søges frigivet til realisering af projekter i naturstrategien.

Sagsfremstilling

Naturstrategien blev vedtaget af teknik-, miljø- og klimaudvalget (5. maj 2021, pkt. 57). Naturstrategien fastlægger en
række mål for udviklingen af naturen og arbejdet for at sikre naturværdierne i kommunen.

Strategien består af målsætninger for den administrative praksis og et handlingskatalog (bilag 1), som indeholder en
række projekter, som enten kortlægger, formidler eller realiserer konkrete naturprojekter.

Administrationen anmoder om frigivelse af midler til realisering af seks konkrete projekter (bilag 2) i henholdsvis 2022
og 2023. Administrationen har opstartet dialog med lodsejere og rådgivere omkring flere af projekterne. Projekterne vil
blive igangsat løbende.

Administrationen indstiller,

at 200.000 kr. frigives i 2022 til realisering af projekter i naturstrategien,

at 320.000 kr. frigives i 2023 til realisering af projekter i naturstrategien.

at afledt drift frigives med 20.000 kr. i 2022, og fra 2023 og fremover med 21.000 kr. årligt.

Beslutning fra teknik-, miljø- og klimaudvalget (22. september 2022, pkt. 144)

Godkendt.

Beslutning fra økonomi-, erhvervs- og bosætningsudvalget, 5. oktober 2022, pkt. 178

Indstilles godkendt.

Henrik Thinggaard deltog ikke i behandling af punktet.

Økonomi

Økonomi kan oplyse, at der i anlægsbudgettet er afsat 200.000 kr. i 2022, 320.000 kr. i 2023 og 1.066.000 kr. i 2024.

Herudover er der afsat afledt drift på 20.000 kr. i 2022, og 21.000 kr. årligt i efterfølgende år.

Beslutning

Godkendt.

Flemming T. Sørensen deltog ikke i behandling af punktet.

Bilag

Bilag 1 - Naturstrategi 2021 - Tæt på natur



Bilag 2 - Indsatser til realisering



Punkt 142: Ændring af styrelsesvedtægt (BY)

00.01.00-A00-13-21

Administrationen indstiller,

at forslag til ændring af styrelsesvedtægtens § 16 oversendes til Byrådets 2.
behandling.

Sagsfremstilling

Ankestyrelsen har ikke kunnet godkende styrelsesvedtægten med den nuværende formulering af § 16, idet Ankestyrelsen
ønsker yderligere specifikation af vederlag til byrådsmedlemmerne. Nuværende formulering ser således ud:

§16

Viceborgmester, formænd og næstformænd i de stående udvalg oppebærer vederlag i h. t. Kommunestyrelsesloven og
Vederlagsbekendtgørelsen. Størrelsen af vederlagene fastsættes i det konstituerende byrådsmøde efter kommunevalget i
2021

Forslag til ny formulering:

§16

Borgmester oppebærer vederlag i h. t. Kommunestyrelsesloven og Vederlagsbekendtgørelsen.

1. viceborgmester oppebærer et vederlag på 10 % af borgmestervederlaget.

Formand for social-, sundheds- og arbejdsmarkedsudvalget oppebærer et vederlag på 20 % af borgmestersvederlaget.

Formand for børne- og uddannelsesudvalget oppebærer et vederlag på 20 % af borgmestersvederlaget.

formand for kultur-, fritids- og lokalområdeudvalget oppebærer et vederlag på 20 % af borgmestersvederlaget.

Formand for teknik-, miljø- og klimaudvalget oppebærer et vederlag på 20 % af borgmestersvederlaget.

Formand for børne- og ungeudvalget oppebærer et vederlag på 5 % af borgmestervederlaget.

Næstformand for social-, sundheds- og arbejdsmarkedsudvalget oppebærer et vederlag på 5 % af borgmestersvederlaget.

Næstformand for børne- og uddannelsesudvalget oppebærer et vederlag på 5 % af borgmestersvederlaget.

Næstformand for kultur-, fritids- og lokalområdeudvalget oppebærer et vederlag på 5 % af borgmestersvederlaget.

Næstformand for teknik-, miljø- og klimaudvalget oppebærer et vederlag på 5 % af borgmestersvederlaget.

Alle 28 ”menige” udvalgsposter i økonomi-, erhvervs- og bosætningsudvalg samt 4 fagudvalg oppebærer et vederlag på 3
% af borgmestersvederlaget.

Det menige medlem af børn og unge-udvalget oppebærer et vederlag på 2 % af borgmestervederlaget.

Ankestyrelsen har forhåndsgodkendt den nye formulering, men ønsker ændringen godkendt via 2 behandlinger (med
mindst 6 dages mellemrum) i byrådet, jfr. også kommunestyrelseslovens § 2, stk. 2.



Beslutning

Godkendt.

Flemming T. Sørensen deltog ikke i behandling af punktet.

Bilag

Bilag 1 - Forslag til Styrelsesvedtægt 2022-2025



Punkt 143: Mødekalender 2023 (BY)

00.01.00-A21-1-22

Administrationen indstiller,

at forslag til mødekalender 2023 drøftes

Sagsfremstilling

Sekretariatet har udarbejdet forslag til mødekalender 2023.

Beslutning

Udsat.

Flemming T. Sørensen deltog ikke i behandling af punktet.

Bilag

Bilag 1 - Forslag til mødekalender 2023



Punkt 144: Orientering (BY)

00.22.00-G01-6-21

Beslutning

Intet.

Flemming T. Sørensen deltog ikke i behandling af punktet.



Punkt 145: Lukket: Orientering (BY)

00.22.00-G01-6-21



Punkt 146: Lukket:

00.22.00-G01-6-21



Punkt 147: Underskriftsside (BY)

00.22.00-G01-6-21

Beslutning

-

Flemming T. Sørensen deltog ikke i behandling af punktet.
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